
PROTOKÓŁ Nr XI/07
z XI posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 23 listopada 2007 roku.

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz. 900, 
zakończyła się o godz.1140

Pan  Przewodniczący poinformował  radnych  i  zaproszonych  gości,  że  w  dniu 
dzisiejszym  młodzież  z  Zespołu  Szkół  w  Mielniku  im.  Unii  Mielnickiej  będzie  zbierać 
pieniądze dla Domu Dziecka z Białowieży. 

Samorząd uczniowski Zespołu Szkół w Mielniku im. Unii Mielnickiej poinformował, 
że prowadzi zbiórkę pieniędzy dla dzieci z Domu Dziecka w Białowieży. Zebrane fundusze 
będą przekazane dla dzieci na zakup prezentów. 
Młodzież z góry podziękowała za przekazanie pieniędzy na ten szczytny cel.

Otwarcia XI sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej Przewodniczący Stefan Troc. 

Lista obecności radnych i gości zaproszonych w załączeniu do protokołu.

Radny nieobecny na sesji – Pani Barbara Terpiłowska.

Pan Przewodniczący powitał  radnych i gości obecnych na sesję. Stwierdził,  że na 
ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 14 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Iwonę Paździora-Patkowską 

Do punktu 2.

Pan Przewodniczący odczytał radnym porządek XI sesji Rady Gminy.
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad.
Brzmi on następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o jego pracy w okresie między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych 

trzech kwartałów 2007r. przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2008 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.
8. Podjęcie uchwały z sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  

właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  odbierania  odpadów komunalnych 
oraz  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  korzystania  z  gminnych  wysypisk  
odpadów komunalnych.
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10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminny na 2007 rok.
11. Podjęcie uchwały w sprawie powiadomienia Skarbnika Gminy oraz Sekretarza Gminy 

o obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego.
12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy. 
13. Informacja  GOKSiR  o  wykonanych  dochodach  przez  administrowanie  obiektami  

turystycznymi i ocena przebiegu sezonu letniego.
14. Analiza działalności promocyjnej Gminy oraz ocena sezonu letniego.
15. Informacja Przewodniczącego Rady i Wójta Gminy o dokonanej analizie oświadczeń 

majątkowych. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
17. Wolne wnioski.
18. Zakończenie obrad. 

Do punktu 3. 

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z poprzedniej sesji jest wyłożony na sali 
obrad i jeżeli do końca sesji nie zostaną do niego zgłoszone uwagi lub poprawki, zostanie on 
przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4. 

Pan Wójt  Gminy przedstawił informację ze swej pracy w okresie między sesjami: 
● dotacja dla Komendy Powiatowej Policji w Siemiatyczach w kwocie 8 tys złotych 

Zostały  zakupione  kamizelki  dla  funkcjonariuszy  komendy,  jest  to  pomoc  aby 
policjanci  w  czasie  służb  mogli  bardziej  wykonywać  swoje  obowiązki.  Policja 
powinna zapobiegać pladze narkomanii  w naszym powiecie i  spożywaniu alkoholu 
wśród nieletnich. 

● Narodowe Święto  Niepodległości  zorganizowane  wspólnie  z  Towarzystwem Ziemi 
Mielnickiej  odbyło  się  na  Placu  Kościuszki  w  Mielniku.  Przebiegało  bardzo 
uroczyście.

● Odbyło  się  uroczyste  wręczenie  i  poświęcenie  sztandaru  oraz  nadanie  imienia  dla 
Zespołu Szkół w Mielniku.

● Akcja drogowiec – 2 osoby zostały zatrudnione wspólnie z Powiatowym Urzędem 
Pracy w Siemiatyczach na okres 6 miesięcy. Osoby te pracowały nie tylko na drogach, 
ale  również karczowały ścieżkę do uroczyska  „GŁOGI”.  W roku przyszłym prace 
będą kontynuowane, aby turyści mogli zwiedzać przepiękne okolice Mielnika. 

● Na  początku  miesiąca  grudnia  będzie  przedstawiony  projekt  umowy  z  Panem  dr 
Majewski pracownikiem Akademii Rolniczej w Poznaniu, który pracuje w katedrze 
agroturystyki.  Pan  dr  Majewski  będzie  koordynował  trzyletni  program.  Będzie  to 
grupa osób, która będzie opracowywać program rozwoju infrastruktury. To jest jeden 
z pierwszych etapów, jeżeli nie będzie to przynosiło rezultatów, to możemy w każdej 
chwili  zerwać  umowę.  Środki  na  ten  cel  są  zabezpieczone.  Mielnik  się  rozrasta  i 
trzeba inwestować 

● Remont  drogi  powiatowej  Mielnik  –  Siemiatycze  jest  zakończony  i  droga  dobrze 
wygląda. Środki zostały uruchomione po zrealizowaniu w pełni tego zadania, czyli po 
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wykonaniu poboczy. Został wykonany również odcinek drogi w miejscowości Osłowo 
oraz podjazd do domków campingowych.

● Rozpoczęte są inwestycje drogowe w miejscowościach Wilanowo i Oksiutycze. 
● Trwają remonty budynków poszkolnych w Tokarach i Sutnie. 
● Rozpoczęto budowę garażu w Mielniku.
● W miejscowości Adamowo budowany jest przystanek autobusowy.
● Droga od ul. Piaskowej do pól – należy wykonać spadek, który zaniechałby niszczeniu 

drogi. Aby szlak był udostępniony dla rowerzystów i pieszych.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Pana Wójta o jego pracy w okresie 
między sesjami. 

Do punktu 5.

Zapytanie Pana Kazimierza Tobota
Jakie jest przeznaczenie drewna składowanego na placu Zakładu Gospodarki Komunalnej. 
Chodzi o drewno wartościowe, a nie opałowe? 

Zapytanie Pana Adama Tobota 
1. Czy są szanse na wykonanie barierki przy przystanku w m. Mielnik? Zbliża się okres 

zimowy,  starsze  osoby  korzystające  z  usług  medycznych  zapewne  będą  chciały 
skorzystać z zabudowanego budynku czekając na autobus.

2. Tablice informacyjne wykonane są tylko z jednej strony. Czy można to poprawić, aby 
znaki spełniały swoją rolę? (znaki są już obustronne - udzielono odpowiedzi na sesji)

Zapytanie Pani Olga Pogrebniak
Czy są czynione starania co do programu usuwania eternitu, zbiórki itp.?

Zapytanie Pana Jana Weremijewicz 
Składowiska śmieci - kiedy zostaną zamknięte? Prawdopodobnie będzie to w roku 2008.

Zapytanie Pana Jana Saciuk
Czy istnieje możliwość wymiany słupów drogowych z betonowych na plastikowe? Już stała 
się tragedia, której można byłoby zapobiec.

Do punktu 6.

Pan Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
za okres pierwszych trzech kwartałów 2007r., przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2008 
rok. 
Pan Wójt przychyla się do wniosku Komisji aby obniżyć cenę z 40 zł za 1 q na cenę 30 zł za 1 
kwintal.

Pan Kazimierz Tobota 
Uzgodniono cenę za 1 q żyta na kwotę 30 zł na posiedzeniu Komisji, ale z wyliczeń wynika, 
że podnieśliśmy podatek o 50%. Czy Rada Gminny Mielnik nie może obniżyć cenę za 1 q do 
kwoty 25 zł ? Pan Tobota poprosił o przegłosowanie tego wniosku.
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Pan  Przewodniczący poinformował  zaproszonych  gości,  że  chodzi  o  obniżenie  kwoty 
podatku z 58, 39 groszy na kwotę 30 zł  za 1 q zboża,  która jest  ogłoszona w Monitorze 
Polskim jako cena do podatku za trzy pierwsze kwartały 2007r. W takcie posiedzenia Komisji 
padła propozycja obniżenia ceny żyta do kwoty 30 złotych (Wójt proponował do 40 złotych). 
W roku 2007 roku była przyjęta cena 20 złotych za 1 kwintal 

Pan  Wójt  Gminy –  w  gminach  z  powiatu  siemiatyckiego  jest  wyższy  podatek.  Na 
zorganizowanym spotkaniu Wójtów i  Burmistrzów z powiatu siemiatyckiego postulowano 
aby  utrzymać  podatek  wysoki.  Na  terenie  gminy  Mielnik  gleby  są  słabej  klasy,  dlatego 
wnioskowałem o obniżenie ceny do 40 zł za 1 kwintal (obniżka o 18 zł za 1q). W sytuacji, 
kiedy na pracach komisji radni zaproponowali cenę za 1 q kwotę 30 zł, to obniżamy stawkę 
GUS  o  połowę.  Rolnicy  gminy  Mielnik  są  zwolnieni  z  płacenia  podatku  od  budynków 
mieszkalnych  a  także  od  posiadania  psów.  Rolnicy  otrzymują  dofinansowanie  unijne. 
Uważam, że 30 zł za 1 kwintal jest dobrym opodatkowaniem.

Przewodniczący Rady Gminy – podatek jest obniżony o 50%, tak jak w roku ubiegłym. 

W głosowaniu 12 głosami za, przy 2 głosach sprzeciwu radni opowiedzieli się za ceną 
30 złotych za 1 kwintal żyta

Głosowanie za ceną 25 zł za kwintal stało się bezpodstawne. 

Rada Gminy 12 głosami za, przy 2 głosach sprzeciwu podjęła uchwałę nr XI/43/07 w 
sprawie obniżenia  średniej  ceny skupu żyta  za okres pierwszych trzech kwartałów 2007r. 
przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2008 rok. 

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 7.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku 
od nieruchomości.
W pozycji  nr  3  kwota  wzrosła  o  3  grosze  w stosunku do  roku bieżącego.  Czyli  w roku 
bieżącym było 0,62 groszy od 1 m powierzchni a w roku przyszłym 0,65 groszy. Stawka pod 
jeziorami jest maksymalną stawką podaną przez GUS i tak samo prowadzącym działalność w 
obrocie kwalifikowanym ziarnem 7 stawka jest maksymalna. 

Pan Przewodniczący poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji nie było żadnych 
uwag do projektu uchwały.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr XI/44/07 w 
sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.

(w zał. na str.............prot.)
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Do punktu 8.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych.

Pan  Wójt stwierdził,  że  przychyla  się  do  stawek  zaproponowanych  przez  radnych, 
wypracowanych na posiedzeniach Komisji. 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr XI/45/07 w 
sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 9.

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek 
opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych  oraz  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  korzystania  z  gminnych 
wysypisk odpadów komunalnych

Pan Przewodniczący przedstawił opinię komisji, aby stawki pozostały jak w roku bieżącym. 

Pan Wójt Gminy
Koszty składowania odpadów stałych rozporządzeniem Ministra Środowiska poszły w górę 4 
zł  + VAT. Odbiór śmieci  przez Zakład Gospodarki Komunalnej  w Mielniku jest  i  będzie 
tańszy od innych firm działających  na terenie  gminy Mielnik.  Dlatego wnioskuję abyście 
przyjęli  zaproponowane  stawki.  W  kwestii  ceny  wywozu  śmieci  jestem  po  spotkaniu  z 
dyrektorem ZGK i mogę zapewnić, że do końca pierwszego kwartału przyszłego roku nie 
będzie  żadnych  zmian.  Ceny będziemy analizować pod koniec marca,  przed podpisaniem 
zarządzenia. W sprawie zmian cen za usługi będzie sesja lub odbędą się prace komisji, na 
których  poinformuję,  jak  będą  przedstawiać  się  ceny  i  rynek.  Firma  MPO  zrobiła  duże 
zamieszanie  z  informacją,  że  oni  na  rynku  będą  najtańsi.  Nasz  Zakład  jest  już  dobrze 
wyposażony, zakupiony jest nowy sprzęt, zatrudnieni są nasi mieszkańcy. Zakład wyzeruje 
się w tym momencie, przy tych cenach składowania i przy tych cenach odbioru, czyli  nie 
będzie miał żadnych korzyści. Przed podjęciem decyzji o podwyżce będą brane pod uwagę 
ceny optymalne  -  po pierwsze nie dokładać do tego,  a po drugie  odbiór  śmieci  w naszej 
gminie przez lata będzie najtańszy. W związku z tym proszę o przyjęcie tych stawek. 

Pan Adam Tobota 
Zakład Gospodarki Komunalnej w Mielniku musi mieć koszty dochodu i zarobku, a także 
zysku  5-10  groszy.  Nie  przedstawiono  kosztów  o  jakie  będzie  zwiększona  opłata  za 
składowanie odpadów, jaka to będzie kwota dodatkowa za 1 pojemnik. Nie wiadomo o ile 
powinny wzrosnąć koszty wywozu 1 poj. 120 l.  Ja wyliczyłem ile musiałbym dodatkowo 
zapłacić w roku przyszłym, gdyby cena wzrosła do 7 zł netto, bo to jest cena netto. Gdyby 
doliczyć  do tego VAT to cena wzrosłaby do 9 zł  za  1 pojemnik.  Z wyliczeń wynika,  że 
oddając do opróżnienia co tydzień 1 poj 120 l zapłacimy o 150 zł więcej. Proponowałbym 
zrobić analizę o ile wzrosną ceny po dodatkowej opłacie, która byłaby za składowanie śmieci. 
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Wyszło  mi,  że  do tej  pory płaciliśmy 2,15 zł  za  składowanie  śmieci  więc  zwyżka jest  7 
złotych. Jeżeli przeliczymy na 1 omega tonę to wychodzi, że do 1 poj. dopłacimy 1,02 gr. 
Taki jest wzrost jeżeli chodzi o składowanie śmieci. 
Jeżeli do ceny 4,30 zł. dodamy kwotę 1,02 zł., to otrzymamy 5,32 zł. Biorą pod uwagę, że 
ZGK musi  mieć  jakieś  możliwość  pokrycia  kosztów a  także  uzyskać  koszty  zarobku,  to 
przypuszczalna cena górna wyniosłaby 6,00 zł. W roku przyszłym ZGK ma 68 gr o które 
może podnieść cenę wywozu 1 poj. Cena 6 zł jest cena realną i daje możliwość podniesienia 
ceny, gdyby koszty wzrosły. 

Pan Przewodniczący poprosił o sprecyzowanie czy chodzi o pojemnik 120 l i cenę 6 zł.

Pan Adam Tobota odpowiedział, że tak. 

Pan Przewodniczący zapytał czy pozostałe stawki są bez zmian 

Pan Adam Tobota udzielił odpowiedzi twierdzącej. 

Pan Wójt Gminy
Proszę  nie  mylić  ceny pojemnika  od  ceny  maksymalnej.  Tego  rodzaju  kalkulacje  będzie 
przeprowadzał  Dyrektor  ZGK zanim wystąpi  do mnie  o zmianę  zarządzenia.  Wyliczenia, 
które przytoczył  Pan Adam Tobota są idealnym argumentem dla każdej innej firmy,  żeby 
podważyć naszą uchwałę. Bo Pan Radny Tobota przeprowadził  kalkulacje wywozu 1 poj. 
odnosząc się do naszego Zakładu. Uchwalając tę stawkę wskazujemy jednocześnie, że my 
stawkę maksymalną uchwalamy pod Zakład, a to jest idealne pole do popisu dla innych firm 
świadczących tego typu usługi. My, jako Rada, nie możemy monopolizować rynku wywozu 
nieczystości  stałych  czy  też  płynnych.  Przy  uchwalaniu  stawek  trzeba  podchodzić  w  ten 
sposób, jakby działało u nas 20 tego typu firm.  I  jakby jedna z  tych  firm miałaby górne 
stawki,  ale  to  jest  jej  sprawa.  Jeżeli  nie  mielibyśmy  Zakładu  i  uchwalilibyśmy  6  zł., 
zaskarżyliby mam uchwałę, bo jest taka możliwość. Już tak zrobiliśmy w sierpniu br. i bardzo 
szybko poszliśmy dalej. Nie ładnie jest kiedy Wójt będzie wetował uchwały Rady. Będzie 
oznaczało to, że pomiędzy organem stanowiącym a wykonawczym nie ma zgody. Dlatego też 
uważam, że te stawki należy przyjąć. Wyliczenia Pana Adama Toboty to żadne odkrycie, bo 
w ten sposób sporządza się wyliczenia. Takie wyliczenia będą sporządzać Wójt Gorochowicz 
i Dyrektor ZGK, a nie radny sporządzający wyliczenia dla 1 pojemnika. Dyrektor ma dbać o 
ZGK, ja o dobro mieszkańców, a radni mają dbać aby nikt naszych uchwał nie zaskarżał. 
Dlatego uporczywie wnoszę o przyjecie tych stawek.

Pan Jan Zduniewicz 
Panie Dyrektorze ile płacę za wywóz odpadów stałych od pojemnika 120 l? 

Pan Dyrektor ZGK Andrzej Tadeusz Kranz 
Nie wiem ile Pan płaci za wymienioną usługę. 

Pan Jan Zduniewicz 
Umowy na wywóz odpadów stałych zostały wypowiedziane. Pan Dyrektor zapewne ma już 
kalkulację. Pan Wójt zapewnia nas, że ZGK w roku 2008 będzie konkurencyjny w stosunku 
do  innych  zakładów  świadczących  takie  same  usługi  i  my  na  tym  nie  stracimy.  Czy  w 
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składzie  Pan  Wójt  i  Pan  Dyrektor  jesteście  w  stanie,  Pan  Dyrektor  wnioskować  a  Wójt 
zatwierdzić coś, co będzie przyjęte kosztem Zakładu? Czy od nowego roku usługi wywozu 
nieczystości stałych będą wyższe od innych firm funkcjonujących na naszym terenie?

Pan Dyrektor Andrzej Kranz
Pierwszy kwartał 2008 roku będzie bez żadnych zmian. 

Pan Jan Weremijewicz 
Wyjaśnił  uchwałę  tak,  jak  on  zrozumiał  na  posiedzeniu  Komisji.  Głosując  za  uchwałą 
głosujemy  przeciwko  tym,  co  się  zbuntowali  i  nie  chcą  podpisać  umowy  na  wywóz 
nieczystości.  Podrzucają  te  wszystkie  swoje  nieczystości  dla  sąsiadów  lub  w  ogóle  nie 
usuwają. Wójt nakazuje dla osoby, że za 7,50 zł. dostaje kosz, który będzie opróżniany. Tego 
dotyczy ta uchwała a uchwalenie stawek, to jest zupełnie inna sprawa i będzie poruszana na 
następnej sesji. Najpierw na posiedzeniu komisji a później na sesji Rady. 

Pan Wójt Gminy
Stawka 7,50 zł.  i  wyższe  stawki  dotyczą  tych  osób,  które  nie  mają  podpisanej  umowy i 
decyzją są odbierane u nich nieczystości stałe.

Pan Dyrektor ZGK Andrzej Tadeusz Kranz
Zostało podpisanych 120 nowych umów w miejscowościach. Tokary i Wajków. Rozwożone 
są  pojemniki  na  śmieci.  Umowy  będą  podpisywane  w  następującej  kolejności  jak  w  m. 
Osłowo, itp. 

Pan Adam Tobota
Jeżeli deklaracje Pana Wójta, Dyrektora ZGK zostaną spełnione, czyli I kwartał 2008 roku 
zostanie bez zmian, wycofuję swój wniosek. 

Pan Sekretarz Gminy
Usługi za wywóz odpadów stałych z miejscowości Mielnik będą droższe. 

Pan Jan Zduniewicz 
Panie Dyrektorze czy będzie możliwość zamówienia wywozu odpadów stałych w każdym 
tygodniu? 

Pan Dyrektor Andrzej Tadeusz Kranz 
Tak, w każdym tygodniu. 

Pan Jerzy Terebun
Stwierdził,  że  wysokie  ceny za  wywóz  nieczystości  spowodują,  że  śmieci  będą  leżały  w 
lasach w miejscowości Wilanowo! 

Rada Gminy 12 głosami za, przy 2 głosach sprzeciwu, podjęła uchwałę nr XI/46/07 w 
sprawie  ustalenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli  nieruchomości  za 
usługi  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  oraz  opróżniania  zbiorników 
bezodpływowych i korzystania z gminnych wysypisk odpadów komunalnych.

(w zał. na str.............prot.)
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Do punktu 10.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2007r.
Poinformowała  o zmianach,  jakie  wprowadzono do projektu uchwały od czasu posiedzeń 
Komisji.
Zmiany budżetu dotyczą :
Dotacja 2 200 zł – zasiłki dla Pomocy Społecznej

873 zł – dotacja dla Biblioteki na zakup książek
Przeniesienie między paragrafami na kwotę 690 zł na wypłaty prowizyjne dla sołtysów za 
zbiór podatków IV raty.

Pan Jan Weremijewicz 
Przy remoncie ogrodzenia szkoły zostały wykonane inne elementy np. schody, itp. Jaki zakres 
prac był zlecony? 

Pani Dyrektor Zespołu Szkół w Mielniku Alicja Sawczuk
W  planowanym  ogrodzeniu  z  przęsła  wypełnionego  siatką  kwota  wynosiła  150  tys  zł., 
obejmowała  samo  ogrodzenie  przy  szkole.  Jednak  przy  innym  wykonaniu,  na  które 
zgodziliśmy się, kwota wzrosła do 220 tys zł. Doszedł plac na którym została ułożona kostka, 
schody na ten plac i schody przy terenie szkolnym. 

Pan Jan Weremijewicz 
Pani Dyrektor chyba się nie zrozumieliśmy,  chodzi mi o wykonanie ogrodzenia nie ma tu 
żadnej mowy o wykonywaniu schodów ani układania placu !

Pani Dyrektor Zespołu Szkół
Tak,  ale  przy  budowie  ogrodzenia  plac  został  zrujnowany,  to  przy  tej  okazji  ułożyliśmy 
kostkę i wykonaliśmy schody, aby ponownie, za kilka miesięcy, nie rujnować placu.

Pan Wójt Gminy– przy wykonywaniu ogrodzenia wykonanie prac jak ułożenie kostki przy 
szkole są to zadania zlecone firmie, która wykonuje ogrodzenie.

Rada Gminy 13 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym się,  podjęła uchwałę nr 
XI/47/07 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007r.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 11.

Pan Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  powiadomienia  Skarbnika 
Gminy oraz Sekretarza Gminy o obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr XI/48/07 w 
sprawie powiadomienia Skarbnika Gminy oraz Sekretarza Gminy o obowiązku przedłożenia 
oświadczenia lustracyjnego.

(w zał. na str.............prot.)
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Do punktu 12.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  Młodzieżowej 
Rady Gminy.
Zaproponował,  w  porozumieniu  z  Panią  Dyrektor  Zespołu  Szkół  w  Mielniku,  termin 
przeprowadzenia wyborów do Młodzieżowej Rady Gminy na dzień 20 grudnia 2007 roku. 

Rada Gminy 13 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym się,  podjęła uchwałę nr 
XI/49/07 w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 13.

Informacja  GOKSiR  o  wykonanych  dochodach  przez  administrowanie  obiektami 
turystycznymi i ocena przebiegu sezonu letniego została przyjęta do wiadomości Rady.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 14.

Analiza działalności promocyjnej Gminy oraz ocena sezonu letniego została przyjęta 
do wiadomości Rady. 

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 15.

Pan Przewodnicząc Rady
Poinformował,  że  wszyscy  radni  złożyli  oświadczenia  majątkowe  w  terminie,  nie  ma 
rażących uchybień w oświadczeniach majątkowych. Przy wypełnianiu oświadczenia za 2007 
rok proszę o przeczytanie pouczeń dołączonych do oświadczenia majątkowego i zaznaczać 
współwłasność majątkową np. małżeńska, dochody z gospodarstwa.
Analiza zostaje dołączona do protokołu z sesji. 

(w zał. na str.............prot.)

Pan Wójt Gminy
Złożyłem oświadczenie  majątkowe w terminie  do Wojewody Podlaskiego.  Z analizy Pana 
Wojewody wynika, że w pkt. 1 i 9 nieokreślona została przynależność do majątku wspólnego 
bądź odrębnego oraz brak wpisu na temat dochodu z gospodarstwa.
Urząd Skarbowy, w swojej analizie, nie stwierdził nieprawidłowości. 

Pan Stefan Troc 
Uwagi,  jakie znalazły się w analizie  mojego oświadczenia  to brak,  w jednym z punktów, 
przynależności do majątku 
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Do punktu 16.

Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy
Drewno złożone na placu  Zakładu Gospodarki  Komunalnej  zostanie  ujęte  na stanie  ZGK 
pocięte i wykorzystane do celów np. naprawy barierek na górze itp. Jeżeli chodzi o gałęzie, 
które wziął któryś z pracowników, to była to tylko i wyłącznie opałówka. 

Pan Kazimierz Tobota 
Dotarło do mnie, że podczas prac porządkowych pracownicy Urzędu biorą sobie drewno na 
opał. Przyjechałem i obejrzałem te drewno i ono nie wyglądało na drewno opałowe i stąd 
moje zapytanie.

Pan Wójt Gminy
Drewno to zostanie  wykorzystane  do remontu  barierek,  za które już ZGK nie będzie  nas 
obciążał za materiał.

Odpowiedź na zapytanie Adama Toboty
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy
Barierka na przystanku w miejscowości Mielnik zostanie wykonana przez ZGK. 

Odpowiedź na zapytanie Pani Olgi Pogrebniak
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy
Na dzień dzisiejszy nie ma żadnego uruchomionego programu Proszę nie liczyć na to, że ktoś 
zapłaci za przykrycie z eternitu na blachę. Tak nie będzie, jeżeli będą dopłaty,  to tylko na 
utylizację  eternitu.  W Unii  Europejskiej  po zmianie  pokrycia  dachu z  eternitu  na blachę, 
eternit należy zutylizować. Eternit powinien zostać odwieziony do zakładu utylizacyjnego. 

Odpowiedź na zapytanie Pana Jana Weremijewicza
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy
Składowiska rzeczywiście zostaną zamknięte, ale nie ustalono jeszcze żadnej konkretnej daty. 
Do zamknięcia śmietnisk na pewno niedojdzie w I kwartale 2008 roku. Na pewno, na miesiąc 
lub dwa wcześniej, zostaną wywieszone do publicznej wiadomości ogłoszenia o zamknięciu 
wysypisk. 

Pan Jan Weremijewicz 
Sołtysi niech zostaną powiadomieni o zamykaniu wysypisk wcześniej.

Odpowiedź na zapytanie Pana Jana Saciuka
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy
Wystąpimy do Powiatowego Zarządu Dróg o wymianę słupów betonowych plastikowe, na 
drodze powiatowej Niemirów-Mielnik.
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Do punktu 17.

Pan  Wójt odczytał  podziękowanie  za  udzieloną  pomoc  dla  Gminy  Lipusz.  Mieszkania 
otrzymało, między innymi dzięki naszej pomocy, 12 osób. 

Pan Jan Weremijewicz 
Droga  powiatowa  Mielnik-Siemiatycze  została  wykonana  nie  solidnie,  jadąc  w  stronę 
Maćkowicz  pobocze  jest  mało  zagęszczone.  Podziękowania  się  należą  dla  Powiatowego 
Zarządu Dróg za wykonanie parkingu dla wędkarzy. 

Pan Wójt Gminy
Stroną  w  tej  sprawie  są  Powiatowy  Zarząd  Dróg  w  Siemiatyczach  i  Przedsiębiorstwo 
Drogowo Mostowe.  Nie chciałem zapłacić,  bo umowa nie  ujmowała  wykonania poboczy, 
tylko wykonania  samej  nawierzchni  asfaltowej.  Za jakość techniczna odpowiada Dyrektor 
Czmut. Po negocjacjach wykonano pobocza i wtedy zostały uruchomione środki finansowe. 
W odbiorze uczestniczył Pan Gorochowicz. 

Sołtys wsi Maćkowicze Pani Anna Łojko 
Kiedy zostanie wykonana droga w stronę Bugu? 

Pan Tomasz Gorochowicz 
Droga została wykonana. Wniosek później został zgłoszony o wykonanie drogi bardziej w 
stronę  Bugu.  Pozostało  uzupełnić  wjazd  od  strony  kapliczki.  Korona  drogi  jest  węższa 
dlatego, że jeżeli byśmy wykonali drogę i podwyższyli ją po całości, to rolnicy posiadający 
pola w sąsiedztwie składaliby skargi na sypiący się żwir na ich pola uprawne. 

Pan Wiesław Piotrowski - sołtys wsi Mętna
Droga Mielnik-  Mętna jest  mało widoczna przez rosnące na poboczach krzaki,  a ponadto 
„błoto kredowe” jest na całej szerokości i długości drogi. Czy można coś z tym zrobić?

Pan Wójt Gminy
Każdy wniosek w sprawie usunięcia krzaków na poboczu drogi powiatowej, kierowany jest 
do zarządcy tej drogi, czyli Powiatowego Zarządu Dróg. Oni cały czas nam obiecują że będą 
to robić, ale jak widać nie robią. Sprawa “błota kredowego” jest dobrze znana Zarządowi 
Dróg a my możemy tylko wysłać skargę na bezczynność organu lub skargę na Naczelnika 
Wydziału w Starostwie Powiatowym, że do tej pory nie zajął się tą sprawą. Zdaniem Pana 
Wójta nie jest to jednak najlepsze rozwiązanie.

Pan Sekretarz Gminy
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Siemiatyczach dysponuje jedną grupą, która jest na 
dzień dzisiejszy na terenie  Gminy w Nurcu Stacja. Jak zakończą prace w Gminie Nurzec 
rozpoczną prace związane z wycinką krzaków z pobocza dróg w Gminie Mielnik 
W budżecie Powiatu przewidziane są środki na zakup rębaka do drzew. Zakup takiego sprzętu 
będzie  na  pewno  z  korzyścią  nie  tylko  dla  Powiatowego  Zarządu  Dróg,  ale  także  dla 
korzystających z dróg. 
Rozwiązaniem dla Zakładów Kredowych byłby zakup myjki dla aut zjeżdżających z wagi 
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Zakładów  Kredowych.  Pan  Sekretarz  nie  wie  na  jakim  etapie  jest  obecnie  ta  sprawa. 
Najprawdopodobniej nie doszło jeszcze do zakupu myjki. Jest to problem i trzeba jakoś tę 
sprawę sfinalizować.

Pan Wiesław Kochanowski 
Czy prawdą jest że wjazd do garażu szkolnego jest za wąski i istnieje prawdopodobieństwo, 
że autobus się tam zmieści?

Pani Alicja Sawczuk - Dyrektor Zespołu Szkół w Mielniku 
Wjazd nie  może być  szerszy,  bo ograniczeniem są studzienki  kanalizacyjne.  Garaż został 
zaprojektowany i wymierzony przez fachowców, kierowcy autobusu także byli przy tym.

Pan Jan Zduniewicz 
Gdyby  każdy  z  nas  wywiózł  na  drogę  publiczną  tyle  nieczystości,  ile  wywozi  Zakład 
Kredowy, byłaby dużo szybsza reakcja.
Zakłady  Kredowe  stać  na  zakup  myjek.  Uważam,  że  rozwiązaniem  problemu  „błota 
kredowego” byłby zakup 2 myjek - jedną należy ustawić przy wyjeździe z kopalni, drugą przy 
wyjeździe z zakładu. Po opadach deszczu cała ulica Biała jest rzeką mleka płynącą na ulicę 
Brzeską, aż do Przedmieścia.

Pan Wójt Gminy
Za całość projektu garażu dla autobusu odpowiada projektant.
Wystąpię  z  wnioskiem do prezesa zakładu o zakup 2 myjek.  Jeżeli  wniosek nie  odniesie 
skutku, wtedy uruchomimy Naczelnika Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego.

Pan Przewodniczący Rady
Z  informacji  prasowych,  telewizji  dowiadujemy  się,  że  niektóre  gminy  mają  programy 
pomocy   przy  budowie  oczyszczalni  przydomowych.  Czy  nasza  gmina  w  przyszłości 
zamierza  wspierać,  również  przy  udziale  środków  unijnych,  takie  przedsięwzięcia  jak 
oczyszczalnie przydomowe, usuwanie eternitu,  itp. Na Mazowszu działają takie programy, 
koszt budowy oczyszczalni wynosi 9 tys zł, z tego 1.500 tys. zł pokrywa właściciel a resztę 
gmina. Czy u nas będzie opracowany taki program i jak to wygląda od strony prawnej?

Pan Wójt Gminy
Segregacja odpadów jak i oczyszczalnie przydomowe to ekologia. Stwierdził, że nie można 
opierać się na informacjach prasowych, które nie zawsze są rzetelne. Jeśli gdzieś funkcjonują 
takie  programy i  radni  mają  wiedzę  na  ten  temat,  to  można  wspólnie  nad  tą  sprawą się 
zastanowić i opracować taki program.

Pan Przewodniczący Rady
Poprosił o konkretną odpowiedź czy przepisy prawne pozwalają na dofinansowanie takich 
rzeczy. 

Pan Wójt Gminy
Podlaska Izba Obrachunkowa na nasze wcześniejsze zapytania  odpowiadała,  że prawo nie 
pozwala na tego typu dofinansowanie. Możemy zorientować się jak jest u innych. Należy 
również dowiedzieć się w Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. 
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Pan Wójt stwierdził,  że coraz bardziej  opowiada się za utworzeniem stanowiska strażnika 
gminnego. Rozwiąże to sprawę oczyszczania chodników ze śniegu i ogólnego porządku przy 
posesjach. Mamy obiecaną pomoc z policji w kwestii sprawdzania pojazdów wywożących 
drzewo z lasów dla Nadleśnictwa, które niszczą nasze drogi. Policja obiecała również pomoc 
w sprawie dopilnowania właścicieli posesji, aby usuwali śnieg z chodników.

Pan Kazimierz Tobota
Znak stojący na drodze do miejscowości. Grabowiec jest zezwalający na jazdę pojazdem o 
masie całkowitej do 10 ton. W jaki sposób ma być wywożone drzewo z lasu? 

Pan Wójt Gminy
Trzeba korzystać ze sprzętu o niższej masie i będzie po problemie. 

Pani Alicja Sawczuk - Dyrektor Zespołu Szkół w Mielniku
Zaprasza wszystkich zainteresowanych sprawami oświaty do Zespołu Szkół po informacje. 

Pan Przewodniczący Rady
Poinformował Radnych, że projekt budżetu gminy na 2008 rok będzie omawiany podczas 
posiedzeń  Komisji  Rady.  Zwrócił  się  do przewodniczących  Komisji  o  zorganizowanie  na 
początku  grudnia  posiedzeń,  tak  aby  zgodnie  z  procedurą  uchwalania  budżetu,  został  on 
zaopiniowany przez poszczególne Komisje.

Do punktu 18.

Wobec wyczerpania porządku obrad XI sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie.

Protokołowała
Iwona Paździora-Patkowska
                                                                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                                            Stefan Troc
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